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Plzeňský kraj: Reforma příliš neovlivní
okresní pobočky institucí
Reforma státní správy, která
vyvrcholila lednovým startem 205 pověřených úřadů v celé
republice, se v Plzeňském kraji příliš nedotkne okresních
hospodářských komor, zemědělských agentur, veterinárních správ i
stavebních a živnostenských úřadů. ČTK to dnes sdělili pracovníci
těchto okresních institucí.
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"Okresní hospodářské komory (HK) budou fungovat nadále a
reforma se jich nedotkne. Důležitá je podnikatelská aktivita v
jednotlivých regionech, což nevylučuje vznik dalších poboček v
pověřených obcích," řekl ČTK ředitel plzeňské HK Petr Sumcov.
Okresní komory už v dubnu 2001 založily krajskou hospodářskou
komoru, která je sdružením okresních HK jako právnických osob.
Sumcov připustil, že plánovaná reforma mohla vytvoření
krajských komor uspíšit. Krajská HK je nyní velmi silným
partnerem krajského úřadu - dává různé návrhy a má své členy v
řadě komisí. Podle Sumcova budou okresní komory základním článkem
minimálně až do platnosti připravované novely zákona o HK, který
by měl platit od ledna 2004.
Reforma se nedotkne ani žadatelů o zemědělské dotace, kteří
je budou také letos podávat u okresních zemědělských agentur,
patřících pod ministerstvo zemědělství. "Naše působnost zůstává
stejná," řekl ČTK ředitel Zemědělské agentury v Domažlicích
Ladislav Walter. Podle něj nedojde k dalšímu rozmělňování, a tím
prodražování činnosti agentur tím, že by vznikala pracoviště také
v pověřených obcích nebo na krajských úřadech, ale spíše se mohou
některé činnosti postupně převést na velké regiony typu NUTS.
Rovněž okresních pracovišť Agrární komory a Asociace soukromých
zemědělců se podle Waltera reforma zatím nijak nedotkne.
Také veterinární správy budou mít stále stejnou působnost
kopírující hranice bývalých okresů. "Podle novelizovaného zákona
o veterinární péči, který má začít platit nejdéle od července,
budou okresní veterináři, jejichž pobočky se přejmenují na
inspektoráty, spadat pod krajskou veterinární správu, která
vznikne v Plzni," řekl ČTK ředitel OVS Klatovy Josef Soukup.
Na pověřené obce nebudou veterináři přecházet, ale okresní
pracoviště se od července omezí, neboť například nákup, mzdovou a



účetní agendu bude zajišťovat Plzeň. Klatovská OVS má nyní 34
zaměstnanců, kteří se věnují zejména dozoru ve zpracovatelských
závodech. Okresní veterináři zatím stále patří pod Ústřední
veterinární správu, která se součástí ministerstva zemědělství.
Na stavebním úřadě v Tachově se od Nového roku zvýšil počet
pracovníků o dva na osm. Úřad nyní obsluhuje dvě třetiny
Tachovska a dosavadní pobočky (Bor a Planá) zůstávají a jejich
pravomoci se nezměnily. "Nejvíce práce budeme mít s územními
plány obcí," řekl ČTK vedoucí úřadu Josef Havel. Současný počet
tachovských pracovníků bude pro veškerou agendu dostačující.
Zcela novými oblastmi, které pod stavební úřad spadly, jsou
dotační programy Phare, obnovy venkova a cestovního ruchu.
"Musíme se s tím teprve seznámit," dodal Havel, podle něhož
nedojde reformou k výraznějším úsporám v činnosti úřadu, ale
výhodnější to bude občany.
Problémem pro lidi z Tachovska je, že pověřený úřad má
pracoviště ve třech budovách po městě. Výhodněji tak vyznívá
reforma pro druhou pověřenou obec Tachovska - Stříbro, jejíž
občané už nemusí kvůli povolování staveb jezdit na regionální
referát do Tachova. Odvolání občanů z okresu bude řešit Krajský
úřad v Plzni a případné další spory nově ustavený správní soud.
"Lidé už nemusí chodit na dva úřady a vyřídí vše u nás,"
řekla ČTK pracovnice živnostenského úřadu v Rokycanech Pavlína
Kapounová. Na úřad přešly od ledna také volné živnosti a lidé ze
Zbirožska a Radnicka zařídí vše v Rokycanech. Počet pracovníků se
od ledna zvýšil ze sedmi na devět lidí. Veškerá odvolání, které
dosud řešilo ministerstvo průmyslu, přebírá kraj.
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